
                                                                                                 Krobia, dnia 10 lutego 2014 r. 

 

 

                              P R O T O K Ó Ł    Nr   XLIII/2014 
  
                  z   XLIII sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

                  w dniu  31 stycznia 2014 r. w ZSOiZ w Krobi     

=========================================================  
                   godzina rozpoczęcia :    16.00 

                    godzina zakończenia :    18.30  

                   Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 15 radnych.   
                    

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Szablewska Katarzyna    - Sekretarz Gminy. 

     3.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   4.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   5.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

                    Porządek obrad sesji :   

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLII sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych             

w okresie międzysesyjnym. 

7. 

8. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.                      

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :                                                                                                 

a)  zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Krobia,           

b)  ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania                                   

„Pomoc Gminy Krobia w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,                                                                    

c)  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłków                      

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób                                 

i rodzin objętych programem wieloletnim „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020,                                                                                                                                                

d)   podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

pomocy społecznej w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób i rodzin objętych programem wieloletnim  „Pomoc państwa                  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020,                                                                                                                                                  

e) maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego 

ustalania,                                                                                                                                                   

f)  przyjęcia planu nadzoru nad żłobkiem, klubem dziecięcym oraz dziennym 

opiekunem,                                                                                                                                                  
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g)  ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz 

ustalenia maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka u dziennego 

opiekuna,                                                                                                                                                  

h) przystąpienia do realizacji projektu o numerze POKL.09.04.00-30-002/12                    

pod tytułem „Junior – ICT w nauczaniu wczesnoszkolnym w szkołach 

podstawowych w gminie Krobia”,,                                                                                                                                                  

i)  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Krobia w roku 2015                      

środków stanowiących fundusz sołecki, 

j)  zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krobia na lata 2014 - 2025,                                                                                                                          

k)  zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014. 

 9.  

10. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Wolne głosy i wnioski.  

11. Zakończenie.  

                                                                    

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Jóźwiak. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych zaproszonych 

gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 15 radnych, wobec czego 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.   
       

     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 

     Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  
             

     Ad. 3 Przyjęcie protokół z XLII  sesji.       
     Protokół z XLII sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 15 radnych.   
       

     Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

     Burmistrz : wpłynęła odpowiedź Starostwa Powiatowego w Gostyniu na interpelację 

radnego M. Szuprka dot. dróg powiatowych.       

       

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych.  
     M. Duda : sprawa dot. oświetlania ulicznego w naszej gminie w kontekście ustaleń 

budżetowych na 2014 rok, gdzie zapisano środki na jego modernizację. Jakiś czas temu                     

p. Burmistrz przekazywał, że poszukuje jakiejś alternatywy dla oświetlenia ulicznego                   

w stosunku do tego co dziś mamy. Ja nie mówię tego przypadkowo, ponieważ miałem 

okazję zauważyć w gminie Krzemieniewo zamontowane oświetlenie uliczne oparte o solary. 

Czy p. Burmistrz być może z władzami tej gminy ten temat omawiał, jak to funkcjonuje                   

w rzeczywistości. Pytam o to w kontekście brakujących punktów oświetleniowych na 

terenie Krobi oraz sołectw, o czym koledzy radni też mówili. Proszę o informację na ten 

temat.        

     L. Bem : sprawa dot. ul. Grunwaldzkiej, na której zamontowane są dwa progi zwalniające                 

i  zauważalne jest ich uszkodzenia co stwarza duże niebezpieczeństwo dla pojazdów. Proszę 

o interwencję w tej sprawie. 
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     H. Urbański : ponawiam interpelację odnośnie ul. 30-lecia PRL w Krobi. Nie dotyczy                     

to naprawy nawierzchni, lecz przy posesji nr 9 przy opadach deszczu i roztopach tworzy się 

znaczne skupisko wody. Mieszkańcy proszą o zainstalowanie studzienki kanalizacyjnej.  

     E. Dopierała : moja interpelacja dotyczy chodników na Rynku. Po stronie zachodniej                        

i południowej mniej więcej na wysokości kiosku Ruchu są ruchome płytki, a wcześniej już 

było to zauważalne. Mieszkańcy pytają czy w kontekście nowych napraw planowanych                   

w tym roku będzie można wykonać te naprawy, bo tak jak wcześniej nie wyrazili zgody na 

kompleksową zmianę Rynku, do czasu opracowania innej koncepcji, czy pozostawienia tak 

jak jest należałoby je wymienić.  

     R. Szulc : 1. Sprawa dot. drogi powiatowej odcinka biegnącego przez Potarzycę.                           

Po roztopach na zakręcie przy wjeździe do Potarzycy występują znaczne ubytki jezdni                   

co stwarza duże zagrożenie, a zakręt ten jest dość ostry i niebezpieczny dla mijających                    

się pojazdów. Również droga Potarzyca – Chwałkowo i jej pobocze jest w bardzo złym 

stanie i wymaga pilnej naprawy.  

     2. Kolejna interpelacja związana jest z chodnikami przy przedszkolu w Potarzycy. Płytki 

chodnikowe znacznie upadły tworząc zagłębienie, upadł asfalt i w czasie roztopów                            

i dużych opadach deszczu woda sięgają do połowy drogi. Usytuowane jest to w miejscu 

przejścia dzieci do przedszkola, a kierowcy nie zwracają na to uwagi. 

     3. Wcześniej zgłaszałam już na odcinku Krobia – Potarzyca zamalowano znaki drogowe 

informacyjne. Część tych malowideł został już usunięta ale na jednym znaku przy Krobi, 

gdzie jest informacja o gminach partnerskich znak ten jest nadal pomalowany. Proszę                    

o interwencję w tej sprawie. 

     G. Skrobała : 1. Prośba dot. zamontowania barierki przed wejściem do świetlicy wiejskiej               

w Nieparcie. Odbywają się tam zajęcia świetlicowe dla dzieci, i dzieci jak to dzieci 

wybiegają po skończonych zajęciach, a że to wejście jest blisko jezdni i dlatego prośba 

rodziców aby w celu zapewnienia bezpieczeństwa postawić taką barierkę.   

     2. Od Rogowa ciągnie się las przez Florynki w kierunku Niepartu. Proszę o odpowiedź do 

kogo należy utrzymanie porządku na poboczach, czy do Nadleśnictwa, czy do Starostwa 

Powiatowego w Gostyniu zarządcy drogi? W zasadzie nikt się tym nie zajmuje, krzewy 

porosły, nie wiadomo czy należą do lasu, czy do drogi. Chciałabym jakiejś odpowiedzi do 

kogo to należy.      
     
     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym. 

     2.01. Wysłano drogą elektroniczną uchwały do publikacji w DUWW. 

     4.01. Uczestniczyłem w Spotkaniu Noworocznym Wojewody i Marszałka Sejmiku 

Wielkopolskiego. Spotkanie miało miejsce w Poznaniu. W części artystycznej 

przegotowanej przez Filharmonię Poznańską wystąpił m.in. Big-Band, w którego składzie 

grał p. Michał Olejnik z Krobi.  

     8.01. Uczestniczyłem w spotkaniu ws. organizacji 95-rocznicy Powstania Wielkopolskiego. 

     16.01. Spotkałem się ze Starotą Gostyńskim. Ustaliliśmy potrzebę zorganizowania spotkania 

Starosty z Radą Miejską i Burmistrzem Krobi nt. zamierzeń i możliwości działań Powiatu 

na drogach powiatowych.  

     20.01. Ustaliłem i podpisałem protokół z XLII sesji Rady Miejskiej.  

     21.01. Podpisałem dyplomy przygotowane na spotkanie z wolontariuszami oraz zaproszenie 

na uroczystość Rocznicy Powstania Wielkopolskiego.   



 4 

     22.01. Uczestniczyłem w spotkaniu z wolontariuszami imprezy „Polska Biega”, oraz 

maratończykami z naszej gminy. 

     23.01. Ustaliłem porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej. 

     24.01. Skorzystałem z zaproszenia Dyrektora, młodzieży, rodziców i uczestniczyłem                       

w Studniówce w ZSOiZ w Krobi. 

     27.01. Odbyło się posiedzenie Rady Miejskiej dla omówienia projektów uchwał na 

najbliższa sesję. 

     29.01. Uwierzytelniłem statut Gminnego Centrum Kultury i Rekreacji im. Jana                                 

z Domachowa Bzdęgi w Krobi na potrzeby składanego wniosku dla pozyskania środków 

zewnętrznych.  

     Odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych dla omówienia projektów 

uchwal i wydania opinii. 

     Z przewodniczącą Komisji Oświaty i Spraw Społecznych Elżbietą Dopierałą 

uczestniczyliśmy w IV Gminnym Konkursie „Śpiewamy Kolędy i pastorałki” dla klas I-III 

szkół podstawowych w gminie. 

     30.01. Uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej ws. dwóch mieszkań 

socjalnych. 

     31.01. Posiedzenie Komisji Budżetu dla omówienia projektów uchwał i wydania opinii. 

     Uczestniczyłem w spotkaniu z przedstawicielem firmy przygotowującej do budowy Farmy 

Wiatrowej Krobia Północ.   
       

     Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

Ł. Kubiak : pytanie do p. Przewodniczącego, ponieważ uczestniczył Pan w spotkaniu                   

dot. farmy wiatrowej Krobia Północ i prosiłbym o informację na ten temat. 

Przewodniczący Rady : w spotkaniu, które odbyło się u p. Burmistrza uczestniczył 

przedstawiciel firmy obrazując plan zagospodarowania przestrzennego tego terenu pod 

inwestycję dla 27 turbin wiatrowych.  Projekt przedstawiony zostanie do konsultacji                       

z mieszkańcami wiosek, które są zainteresowane w jakiś sposób.  

Burmistrz : uzupełniając tą informację, to w roku ubiegłym doszło do zmiany podmiotu, 

który zainteresowany jest lokalizacją na terenie naszej gminy. Firma Domrel była 

zainteresowana realizacją inwestycji na obszarze północnym. Poinformowano nas, że                      

w najbliższym czasie złożona zostanie dokumentacja przez firmę Park Wiatrowy VII 

dotycząca niezbędnych uwag związanych z możliwością podjęcia przez Gminę Krobia 

uchwały w sprawie przyjęcia planu zagospodarowania przestrzennego. W pierwszej połowie 

tego roku dokumentacja ta ma wpłynąć, a w następnym etapie jest kwestia konsultacji 

społecznych, udostępnienia informacji mieszkańcom, dyskusji na ten temat, dopiero później 

przedstawiony zostanie projekt uchwały Radzie Miejskiej. Na dzień dzisiejszy takiej 

dokumentacji nie mamy, została przygotowana mapa poglądowa zgodna z ustaleniami 

przeprowadzanymi wcześniej.         
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  

a) zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Krobia.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Sekretarz Gminy K. Szablewska. 

Ł. Kubiak : w § 2 zapisano, że  „Uprawnionymi do udziału w konsultacjach są osoby 

posiadające czynne prawo wyborcze, stale zamieszkałe na terenie Gminy Krobia”, czy pod 
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tym pojęciem rozumiemy osoby zameldowane, czy to jest różnica pomiędzy tymi dwoma 

wyrażeniami.    

Radca prawny : fakt zamieszkania powinien mieć odzwierciedlenie stałego zameldowania.  

Burmistrz : zameldowanie ma charakter administracyjny , rzeczywiście fakt zamieszkania 

powinien być potwierdzony poprzez zameldowanie. Natomiast w praktyce różnie to 

wygląda, nie ma żadnych sankcji w przypadku nie spełnienia tego wymogu. Znaczna część 

osób, które w naszym kraju mieszka ale nie koniecznie znajdując się z przepisami, które 

zobowiązują do potwierdzenia swojego miejsca pobytu.    

Uchwałę Nr XLIII/339/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                         

w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Krobia; 

przyjęto jednomyślnie, głosowało15 radnych. 
 

b) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania                                   

„Pomoc Gminy Krobia w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Sekretarz Gminy K. Szablewska.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.  

K. Perdon : na jaki okres przyznawany jest posiłek? 

Kierownik MGOPS A. Krzyżostaniak : na okres pół roku. 

K. Perdon : mam nadzieję, że jeśli będziemy mieli więcej takich dzieci, to nie będziemy 

dokonywać jakiś drastycznych cięć i rozwiązań, że kilkanaścioro dzieci pozostanie bez tego 

posiłku.  

Kierownik MGOPS A. Krzyżostaniak : będziemy mogli korzystać z innej formy.  

E. Dopierała : w załączniku w dziale IV. Podmioty realizujące program, należy zapisać, 

poprawić pełną nazwę Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  

Uchwałę Nr XLIII/340/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                         

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania                                   

„Pomoc Gminy Krobia w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało15 radnych. 
 

c) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłków                      

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób                                 

i rodzin objętych programem wieloletnim „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”                  

na lata 2014-2020. 

Projekt uchwały i uzasadnienie  przedstawił Sekretarz Gminy K. Szablewska. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie.  

Uchwałę Nr XLIII/341/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                           

w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłków                      

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób                                 

i rodzin objętych programem wieloletnim „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 

2014-2020; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

d) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

społecznej w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób                      

i rodzin objętych programem wieloletnim  „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”                

na lata 2014-2020. 
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Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Sekretarz Gminy K. Szablewska. 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwałę Nr XLIII/342/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

społecznej w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób                      

i rodzin objętych programem wieloletnim  „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 

2014-2020; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

e) maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego 

ustalania.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Naczelnik WSS M.Moskwa-Loman.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Radca prawny : ustawa z 2011 roku o opiece nad dziećmi do lat 3 doczekała się teksu 

jednolitego i ten tekst został opublikowany w Dzienniku Ustaw z 2013 roku pod pozycją 

1457 i w związku z tym, że w projekcie tej uchwały podstawa prawna dotyczy dwóch 

kolejnych uchwał dzisiejszego porządku obrad. W związku z tym, że w zaopiniowanych 

przeze mnie projektach uchwał mamy publikator pierwotny ustawy z 2011 roku prosiłbym           

o uwzględnienie tej uwagi i o przyjęcie w głosowanych projektach uchwał będziemy mieć 

publikator z 2013 roku.  

Uchwałę Nr XLIII/343/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie  maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego 

ustalania; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 
 

f) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkiem, klubem dziecięcym oraz dziennym 

opiekunem.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Naczelnik WSS M.Moskwa-Loman.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie sugerując 

jednocześnie aby w załączniku do uchwały w pkt. 2 dopisać zdanie : „w przypadku 

powzięcia informacji o nieprawidłowościach w organizacji i funkcjonowania żłobka, klubu 

dziecięcego lub sprawowanej opieki przez dziennego opiekuna wójt wprowadzi czynności 

nadzorcze także poza planem”, natomiast w pkt. 1 proponowany termin przeprowadzenia 

czynności nadzorczych, czyli po raz pierwszy w okresie 2 miesięcy od rozpoczęcia 

działalności przez dziennego opiekuna proponujemy pozostawić bez zmian, ale w planie 

nadzoru lub może w ogłoszeniu o konkursie umieścić zapis w brzmieniu : „w celu 

weryfikacji spełnienia warunków u kandydata na dziennego opiekuna zostanie 

przeprowadzony przez Kierownika Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

wywiad środowiskowy na zlecenie Burmistrza”. Zdaniem komisji proponowany projekt 

zmian w planie nadzoru daje większą gwarancję wypełnienia zadań nałożonych na Gminę                

w zakresie określonym ustawą. 

K. Perdon : jakie argumenty przemówiły za zmianą tych zapisów? 

E. Dopierała : przez wprowadzenie tego zapisu, że Gmina powinna znać warunki i nie 

podpisze umowy z tym dziennym opiekunem, później w ciągu 2 miesięcy można 

kontrolować prawidłowość funkcjonowania.   
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K. Perodn : moje obawy nie dotyczyły warunków, ponieważ zakładam, że będą one 

spełnione lecz doniesienia medialne, programy pokazują co potrafią ci opiekunowie robić                 

z tymi dziećmi  i dlatego wnioskowałem żeby na początku ten nadzór był bardzo częsty                 

i dopiero jak ta osoba rzeczywiście się sprawdzi, to wtedy ten nadzór można zmniejszyć.  

G. Skrobała : zapisano, że w okresie 2 miesięcy, ale jeżeli Burmistrz będzie taką 

konieczność widział, to może taką kontrolę przeprowadzić po pół miesiącu. 

Burmistrz : samo spełnienie warunków do tego aby dzieci mogły tam przebywać nie jestem 

elementem do zawarcia umowy i nie jest elementem jakby a nadzorem. Nadzór związany 

jest już z realizacją umowy i pobytem dzieci w miejscu sprawowania opieki. Element 

wymogów formalnych nie jest przedmiotem samej uchwały.  

Radca prawny : propozycje komisji pozostawiam ocenie radnych, natomiast czuję się                   

w obowiązku podkreślić, że przegłosowanie propozycji zgłoszonych przez                                    

p.przewodniczącą w mojej ocenie będzie naruszeniem przepisów prawa § 137 

Rozporządzenia Rady Ministrów z 20.06.2002 r. w sprawie zasad techniki prawodawczej, 

który to przepis stanowi, iż w uchwale i zarządzeniu nie powtarza się przepisów ustaw, 

ratyfikowanych umów międzynarodowych i rozporządzeń. Propozycje jakie tutaj padły są 

powieleniem zapisów ustawowych, art. 55 ust. 2 i art. 39 ust. 3. Te zapisy skądinąd słuszne 

znalazłyby swoje odzwierciedlenie w przepisach, ustawie, nie ma powodu żeby powtarzać te 

przepisy w uchwale, mało tego gdybyśmy na coś takiego się zdecydowali 

najprawdopodobniej Nadzór Wojewody wychwyciłby tą okoliczność w myśl przywołanego 

art. 137 Rozporządzenia. 

E. Dopierała : zdaję sobie z tego sprawę, wiemy, że nie przenosi się zapisów ustaw wyższej 

rangi. Niemniej pozwoliłam sobie pozwolić sprawdzić w dziewięciu województwach 

podobne projekty i właśnie takie zapisy zostały zamieszczone i nie były uchylone. Jak 

gdyby kierując się tą troską, że zapis niejako wymusza na przeprowadzenie tej kontroli                   

w takim czasie, a nie innym i aby kontrola doraźna była w przypadku kiedy dzieje się źle.  

Radca prawny : ten argument z całym szacunkiem mnie nie przekonuje, tym bardziej, że 

pragnę zwrócić uwagę, że od roku 2012 publikacja w Dzienniku Urzędowym to jest 

czynność techniczna. To, że dzisiaj znajdziemy w publikatorze akt prawa miejscowego 

wcale nie oznacza, że  Wojewoda takiego zapisu nie uchylił, takie rozstrzygnięcie być może 

w takich przypadkach również miało miejsce, musielibyśmy dotrzeć do takiego 

rozstrzygnięcia w tym samych Dzienniku Urzędowym, bo tam też są one publikowane.  

Pragnę zwrócić uwagę w roku 2012 Wojewoda publikował akty prawa miejscowego po 

weryfikacji, jeżeli stwierdzał nieważność w części treści takiej uchwały to znajdowało to 

odzwierciedlenie w Dzienniku Urzędowym. Dzisiaj jest publikacja i Wojewoda ma 30 dni 

na wydanie rozstrzygnięcia w stosunku do uchwały aktu prawa miejscowego w jakiejś 

części jej treść.  

Burmistrz : jeśli coś jest zapisane w ustawie, bądź rozporządzeniu obowiązuje wprost 

nakładając obowiązki do zrealizowania to nie ma żadnej konieczności aby to podważać, 

powielać, stąd to rozwiązanie w cytowanym rozporządzeniu. Natomiast jeśli chodzi                           

o stanowienie w Polsce prawa i stosowania tego prawa w różnych aspektach jest oczywiście 

możliwe. Jednak trzeba sobie zdawać sprawę, że  zdarzają się i przepisy,  które stanowią                 

antytezę racjonalnego ustawodawcy również w procesie stosowania prawa mogą                             

te regulacje podejmowane przez różne instytucje, to się niestety zdarza. Natomiast kiedy                 

w momencie jesteśmy o czymś przekonani powinniśmy działać w takim kierunku żeby 

element praworządności zachowywać. Odpowiadamy ostatecznie jako organ jakim jest 



 8 

Rada Miejska tutaj na terenie naszej gminy i myślę, że dla czystości reguł i zasad prawnych 

i systemu praworządności wydaje mi się, że pojęcie tego mechanizmu nie powtarzania 

zapisów ustawowych czy wynikających z rozporządzeń jednak przestrzegać. 

E. Dopierała : komisja podjęła decyzję pozytywną, jeśli Państwo uważacie, że nie musi to 

być zmienione, to wcale nie musi być, tylko żeby było to przestrzegane.  

Burmistrz : w mojej ocenie to trzeba brać to pod uwagę. Państwo kierując się analizami 

różnego rodzaju sytuacji, stanów faktyczno-prawnych jako radni w komisjach, czy podczas 

dyskusji kwestia troski o rozwiązanie danego przedsięwzięcia, problemy społeczne jest 

racjonalna. Natomiast nie jest wymagana kwestia analizy pod względem formalno-

prawnym. Do tego powołane są służby powołane w Urzędzie i ta pomoc prawna służy 

zarówno organowi wykonawczemu Gminy jakim jest Burmistrz, jak również Rady 

Miejskiej w Krobi.                                 

Uchwałę Nr XLIII/344/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie  przyjęcia planu nadzoru nad żłobkiem, klubem dziecięcym oraz dziennym 

opiekunem; przyjęto większością głosów, 14 za, 1 wstrzymujący (K. Perdon),  głosowało                    

15 radnych. 
 

g) ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz ustalenia 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka u dziennego opiekuna.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Naczelnik WSS M.Moskwa-Loman.  

Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych E. Dopierała : komisja obradowała 

w dniu 29.01.br i projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie z uwagą, że 

rodzice mogą skorzystać z dotacji celowej na dofinansowanie ponoszonych opłat,  gdyż                    

w uchwale nie określamy żadnych warunków uprawniających na przykład do częściowego 

zwolnienia z opłat, a art. 59 ust. 2 ustawy dopuszcza taką możliwość. 

Przewodniczący Rady : czy komisja proponuje dokonanie zmian w projekcie uchwały. 

E. Dopierała : nie ma konieczności określanie tego w uchwale, ale żeby rodzice wiedzieli, że 

mają taką możliwość.  

Uchwałę Nr XLIII/345/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie  ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz ustalenia 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka u dziennego opiekuna; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 15 radnych. 

Przerwa 

Salę obrad opuściła radny K. Perdon. 
 

h) przystąpienia do realizacji projektu o numerze POKL.09.04.00-30-002/12                    

pod tytułem „Junior – ICT w nauczaniu wczesnoszkolnym w szkołach podstawowych 

w gminie Krobia”.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Sekretarz Gminy K. Szablewska. Projekt został 

przesłany do Wojewódzkiego Urzędu Pracy do konsultacji. Dzisiaj Państwo otrzymaliście 

projekt uchwały w nieco zmienionej formie, a mianowicie WUP sugerował skreślenie                      

w nazwie projektu literek KSI, zamiast słów w § 1 „Wyraża się zgodę na przystąpienie” 

zaproponował „Przestępuje się do realizacji” i okazuje się, że projekt ten jest konkursem 

zamkniętym. W związku z tym mamy trzy drobne zmiany, po konsultacji z radcą prawnym 

uznaliśmy, że nie ma konieczności przedkładania autopoprawki do projektu. Prośba do 

Państwa radnych o przegłosowanie tego projektu w tym kształcie.     
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Uchwałę Nr XLIII/346/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie przystąpienia do realizacji projektu o numerze POKL.09.04.00-30-002/12                    

pod tytułem „Junior – ICT w nauczaniu wczesnoszkolnym w szkołach podstawowych                       

w gminie Krobia”; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

i) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Krobia w roku 2015                      

środków stanowiących fundusz sołecki.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

H. Urbański : jaka to jest kwota? 

Skarbnik : jest to kwota ok. 300 tys. zł zaplonowana na rok 2015. 

Uchwałę Nr XLIII/347/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Krobia w roku 2015                      

środków stanowiących fundusz sołecki; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

j) zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia                   

na lata 2014 – 2025.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XLIII/348/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/337/2013 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 27 grudnia                    

2013 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia na lata 

2014 – 2025; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 14 radnych. 
 

k) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 31.01.br. i projekt 

uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

E. Dopierała : w uzasadnieniu zapisano adaptację pomieszczeń na lokale socjalne                          

w budynku nr 2 w Domachowie, co to za budynek.  

Skarbnik Gminy : zmiana nie dot. tej uchwały. 

Burmistrz : jest to budynek mieszkalny wynajmowany przez jedna osobę, dokonana zostanie 

wycena remontu i przygotowania na dwa mniejsze mieszkania.   

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednomyślnie, głosowało 14 radnych.  

Uchwałę Nr XLIII/349/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 31 stycznia 2014 r.                            

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2014; przyjęto jednomyślnie,  

głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz : odpowiadając na interpelację radnego M.Dudy, to w naszych koncepcjach dot. 

uzupełnienia punktów oświetleniowych jest jeszcze szereg miejsc, które wymagają takiego 

oświetlenia. W związku z aktualnym systemem, który powoduje, że Gminy są 

odpowiedzialne za oświetlanie ulic, a jednocześnie majątek oświetleniowy co stanowi 

własność podmiotu jakim jest ENEA komplikuje rozbudowę systemu oświetleniowego                   

w ramach sieci. Nowe ulice, nowe miejsca wydają się proste w momencie kiedy cały ciąg do 

zrealizowania może być właściciela całej linii oświetlenia. Natomiast w przypadku 
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pojedynczych punktów nie jest racjonalne budowanie całego sytemu oświetleniowego, 

którego właścicielem będzie Gmina dla jednego punktu. Wydaje się zasadnicze szukanie 

innych rozwiązań. Te które stosowaliśmy w naszej Gminie przez ostatnie lata finansowania 

poprzez umowę o organizację systemu oświetleniowego i inwestycji realizowanych przez 

ENEA. Natomiast  przyglądamy się rozwojowi oświetlenia ulicznego opartego na zasilaniu 

solarnym i małych siłowników wiatrowych, wydają się to coraz lepsze opracowania 

technologiczne. W sąsiednich gminach takie urządzenia są już montowane                                   

tj. Krzemieniewo, Miejska Górka. Ta technologia się rozwija, może nie do końca spełniamy 

oczekiwane standardy odnośnie oświetlenia to liczę, że te zmiany spowodują, że ten rodzaj 

montażu będzie wydajniejszy. To jest już właściwy moment żeby podejść do montażu ich                   

w naszej gminie. Cały czas temat ten analizujemy. Te instalacje są na razie dość drogie, 

można ubiegać się o dofinansowanie. W Gminie Miejska Górka było to realizowane                       

w ramach PROW. Na pewno jest to pewne ciekawe rozwiązanie dla nas ponieważ pozwala 

zindywidualizować miejsca, nie potrzeba dostarczania energii zewnętrznej sieciowej                         

i mogłyby one spełnić nasze oczekiwania. 

Odpowiadając radnemu L. Bemowi : w kwestii usunięcia uszkodzeń na ul. Grunwaldzkiej 

podjęte zostaną działania.                       

Odpowiadając radnemu H. Urbańskiemu:  odnośnie kanalizacji ul. 30-lecia PRL, to 

rozpatrzona zostanie możliwość montażu studzienek odprowadzającej wodę, zbadany 

potrzeby techniczne tego problemu.  

Odpowiadając radnej E. Dopierała : stan nawierzchni chodników na Rynku, to myślę,                            

że wielokrotnie był przez nas podnoszony ten temat jego przebudowy, lecz stanęliśmy                    

w punkcie wyjścia. Kwestia naprawy, to realizowane to jest na bieżąco. Natomiast temat 

wymiany chodników, to należy sobie zdawać sprawę, że w tej chwili podjęcie działań 

zachowania tej formy Rynku i wymianę chodników po stronie zewnętrznej, również przy 

ratuszu niestety spowoduję, że ewentualna zmiana koncepcji omawianej kilka lat temu 

zostanie nieefektywna. To rozwiązanie komunikacyjne jakie jest dzisiaj funkcjonuje należy 

rozważyć jego lepszą funkcję, czy po prostu ograniczymy się do wymiany nawierzchni 

pozostając przy tej formule, która istnieje. Decyzja myślę, ze podjęta zostanie przy 

opracowaniu strategii gminy na następne lata i ten temat będzie do istotnego rozstrzygnięcia.   

Odpowiadając radnej R. Szulc : oczywiście podejmiemy interwencje do Powiatu                                

i wskażemy na zgłoszone postulaty. Odnośnie tablic informacyjnych, to zostało zlecone ich 

oczyszczanie.  

Odpowiadając radnej G. Skrobała : montaż barierki ochronnej przy świetlicy w Nieparcie 

wydaje się zasadny w celu poprawy bezpieczeństwa w tym miejscu, po uzgodnieniu                           

z zarządcą drogi.  

W kwestii przebiegu zadań odcinka drogi Rogowo-Niepart przy lesie nie są tak do końca do 

ustalenia. Każdy przypadek wymaga innej interwencji, innego działania. Tak jak                              

w przypadku usuwania drzew z dróg powiatowych, gminnych i podziale drewna rodziło 

wiele problemów. Także utrzymanie  porządku leży w gestii Powiatu, jak zarządcy drogi, 

już niekoniecznie jeśli chodzi to o przerost gałęzi, drzew i to jest pod nadzorem 

Nadleśnictwa.  
   
Ad. 10  Wolne głosy i wnioski.  

Przewodniczący Rady przedstawił zaproszenie Klubu Żołnierzy Rezerwy na Turniej 

Strzelecki zorganizowany w dniu 14 lutego o godz. 11.30 w ZSPiG w Starej Krobi. 
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Ł Kubiak : chciałbym odnieść się do tematu rewitalizacji Rynku. Uważam, że dobrym 

pomysłem w niedalekiej przyszłości byłoby pozostać przy uchwale którą podjęliśmy dzisiaj 

dot. zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Krobia w jakiś 

stopniu w tym temacie. Prowadzić także spotkania z mieszkańcami Rynku w temacie 

rewitalizacji, należy pamiętać o nich. Poprzez prowadzone konsultacje i rozmowy 

wypracowane zostanie stanowisko w tym temacie.  

M. Szpurka : z prasy dowiedziałem się, że p. weterynarz nadzorująca teren naszego Powiatu 

wykryła nielegalną ubojnię sprzedającą wyroby wędliniarskie. Zbulwersowała mnie tylko 

jedna rzecz, że przeprowadzona kontrola stwierdziła prowadzenie działalności gospodarczej, 

a poza tym jak dalej działał, to mnie nie interesuje, lecz to, że ruchem jednej ręki potrafiła 

zlikwidować 300 kg wyrobów i oddać to do utylizacji. Zobaczcie Państwo, przygotowujemy 

dziś uchwały dla ludzi, gdzie jest bieda. Czy nie można było sprawdzić, czy te wyroby                    

są zepsute i przekazać je do Ośrodka Pomocy, bądź Banku Żywności.       

Burmistrz : trudno mi się ustosunkować do organów jakim jest Sanepid, czy Weterynaria                                          

w tym temacie. Zbulwersowanie pana jest zrozumiałe, mając na uwadze to, że na świecie 

wiele ludzi głoduje. Kwestia marnowania żywności nie tylko w tym przypadku, analizując 

ilość produktów żywnościowych, które na świecie, naszym kraju, naszych domach jest 

marnowana, to na pewno jest tego bardzo dużo. Rzeczywiście niezrozumiałe są decyzje, 

sytuacje, gdzie z przyczyn formalnych, proceduralnych w wyniku takich działań dochodzi 

do takiego marnotrawstwa.      

Przewodniczący Rady : tyle osób się tam zaopatrywało i nigdy nie słyszałem, żeby coś tam 

było niedobrego, nikt nie zachorował.  

 

Ad. 11  Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam XLIII sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
     
   Protokół sporządziła :      

      Aurelia Sikorska    


